
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 
 

ПРОТОКОЛ  
 

21.05.2019                                       м. Черкаси                                            № 23 
 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 
 

Всього членів комісії- 10 

На засіданні присутні - 8 
 

ПРИСУТНІ: 

голова постійної комісії       -   Омаргалієв К. С. 

секретар постійної комісії    -   Плічко Г. І. 

екретар постійної комісії     -  

члени постійної комісії:            Вусик В. М., Морозюк М. О., Ніжніков В. М., 

                                                     Полозов В. О., Пошиваник М. М. (питання 3-8),            

Рябошлик О.В. 
 
  

ВІДСУТНІ:                                 Жмуд Ю. М., Чен В.Є.            

 
 

Запрошені: 
 

Горда  

Василь Іванович 

- радник начальника Черкаського обласного 

управління лісового та мисливського 

господарства 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний спеціаліст юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

Жежеря 

Олександр    

Володимирович 

- головний спеціаліст з відділу іхтіології та 

регулювання рибальства управління Державного 

агентства рибного господарства у Черкаській 

області 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

Карманнік 

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального розвитку 

облдержадміністрації 

Липкань 

Андрій Борисович 

- заступник директора Департаменту 

містобудування, архітектури, будівництва та 

житлово-комунального господарства 

облдержадміністрації 
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У засіданні взяли участь:  
 

Висоцький Т.М. - перший заступник голови Черкаської обласної державної 

адміністрації, Тарасенко В. П. - перший заступник голови Черкаської обласної 

ради. 
 

Порядок денний: 

1. Про звіт за 2018 рік із проведення моніторингу виконання Плану 

реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018 – 2020 роки  

Доповідає: 

Карманнік 

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального розвитку 

облдержадміністрації 

2. Про розроблення Стратегії розвитку Черкаської області на період до 2027 

року та планів її реалізації 

Доповідає: 

Карманнік 

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального розвитку 

облдержадміністрації 

3. Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області 

 Доповідає: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

4. Про внесення змін до обласної програми охорони навколишнього 

природного середовища на 2016 – 2020 роки  

Доповідає: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

5. Про погодження лімітів використання лісових ресурсів при заготівлі 

другорядних лісових матеріалів  

Доповідає: 

Горда  

Василь Іванович 

- радник начальника Черкаського обласного 

управління лісового та мисливського господарства 

6. Про внесення змін до рішення обласної ради від 22.03.2013 № 21-12/VI 

«Про Правила користування водними об’єктами для плавання на маломірних 

(малих) суднах у Черкаській області»  

Доповідає: 

Синільник 

Сергій Анатолійович 

- заступник директора Департаменту 

інфраструктури, розвитку та утримання мережі 

автомобільних доріг загального користування 

місцевого значення облдержадміністрації 

Поліщук 

Сергій Анатолійович 

- перший заступник начальника Державної 

екологічної інспекції Центрального округу у 

Черкаській області 

Синільник 

Сергій Анатолійович 

- заступник директора Департаменту 

інфраструктури, розвитку та утримання мережі 

автомобільних доріг загального користування 

місцевого значення облдержадміністрації 
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7. Про хід виконання рішення обласної ради від 28.12.2005 № 25-5/IV «Про 

програму Питна вода Черкащини на 2006-2020 роки» 

Доповідає: 

Липкань 

Андрій Борисович 

- заступник директора Департаменту 

містобудування, архітектури, будівництва та 

житлово-комунального господарства 

облдержадміністрації 

8. Про подальше перебування на контролі рішення обласної ради від        

15.02.2011 № 4-3/VI «Про програму боротьби з браконьєрством, збереження 

водних живих ресурсів та забезпечення безпеки судноплавства на водних 

об’єктах Черкаської області на 2011-2015 роки» 

Доповідає: 

Жежеря 

Олександр    

Володимирович 

- головний спеціаліст з відділу іхтіології та 

регулювання рибальства управління Державного 

агентства рибного господарства у Черкаській 

області 

 

1. СЛУХАЛИ: 

Карманніка Р. В., який поінформував про проект рішення «Про звіт за 2018 

рік із проведення моніторингу виконання Плану реалізації Стратегії розвитку 

Черкаської області на період 2018 – 2020 роки». Зазначив, що звіт 

підготовлений на основі інформаційних даних, статистичних та фінансових 

показників, наданих підрозділами Департаменту регіонального розвитку 

обласної державної адміністрації, а також співвиконавцями з числа 

структурних підрозділів облдержадміністрації, територіальних підрозділів 

центральних органів виконавчої влади в області,  районних державних 

адміністрацій, виконавчих комітетів міських рад, об’єднаних територіальних 

громад, підприємств та установ, громадських організацій, наукових та 

культурних закладів. 

Проект рішення  додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про звіт за 2018 рік 

із проведення моніторингу виконання Плану реалізації Стратегії розвитку 

Черкаської області на період 2018 – 2020 роки» та рекомендувати розглянути 

на пленарному засіданні обласної ради. 

 

 Висновок № 23/1 додається.  
 

«За» - 7;   «Проти»-0;    «Утрималося»-0;    «Не голосувало»–0 

 

2. СЛУХАЛИ: 

Карманніка Р.В., який поінформував членів комісії щодо підготовленого 

Департаментом регіонального розвитку облдержадміністрації проекту рішення 

«Про розроблення Стратегії розвитку Черкаської області на період до 2027 

року та планів її реалізації». Зазначив, що метою прийняття проекту рішення є 

розроблення Стратегії розвитку Черкаської області на період до  2027 року та 
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планів її реалізації. Розроблення вищезазначених стратегічних документів буде 

здійснюватись шляхом залучення зацікавлених суб’єктів   регіонального 

розвитку, збору та опрацювання пропозицій від учасників робочої групи 

Черкаської обласної державної адміністрації з розроблення Стратегії та планів 

її реалізації. Стратегія та плани її реалізації будуть спрямовані на комплексний 

соціально-економічний розвиток регіону, зокрема шляхом впровадження 

принципів смарт-спеціалізації-новітнього підходу. 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про розроблення 

Стратегії розвитку Черкаської області на період до 2027 року та планів її 

реалізації» та рекомендувати розглянути на пленарному засіданні обласної 

ради. 
 

          Висновок № 23/2 додається. 

 

«За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

3. СЛУХАЛИ: 

Звягінцеву О.М., яка поінформувала членів постійної комісії про проект 

рішення «Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області». 

Відповідно до клопотань ДП «Уманське лісове господарство» Управління 

підготувало проект рішення про зміну меж заповідного урочища «Герман» 

шляхом вилучення окремих ділянок загальною площею 11,12 га та оголошення 

2 ландшафтних заказників місцевого значення: «Бабунін яр» і «Буцький ліс» 

загальною площею 13,8 га. Детально поінформувала про зміни, що 

пропонуються проектом. 

 Проект рішення додається. 
 

 В  обговоренні  взяли  участь:   Горда В.І., Омаргалієв К.С., Плічко Г.І. 

 Плічко Г.І., попросив надати більш детальну інформацію щодо окремих 

ділянок, що виводяться із складу заповідника «Герман». Висловив побажання 

дізнатися думку жителів громади, які ініціюють вилучення. 

   Горда В.І., поінформував, що при створенні заповідника «Герман» не 

були враховані ділянки, на яких живуть місцеві жителі. 

 

ВИРІШИЛИ: розглянути питання «Про території та об’єкти природно-

заповідного фонду області» 30.05.2019 перед початком пленарного засідання, 

на яке запросити місцевих жителів, представників відповідних органів 

місцевого самоврядування для вивчення їхньої думки. 

 

   Висновок № 23/3 додається.  

 

«За» - 8;    «Проти»-0;    «Утрималося»-0;    «Не голосувало» - 0 
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4. СЛУХАЛИ: 

   Звягінцеву О.М., яка поінформувала про проект рішення щодо внесення 

змін до  обласної  програми охорони  навколишнього природного середовища 

на 2016 – 2020 роки. Проектом рішення обласної ради пропонується в частині 

включення нових заходів, зміни назв, обсягів та джерел фінансування, а саме: 

усього: 836 486,0 тис. грн, у тому числі: за рахунок коштів державного 

бюджету – 480 621,4 тис. грн; за рахунок коштів місцевих бюджетів –                

342 627,7 тис. грн; за рахунок коштів суб’єктів господарювання – 12 016,6 тис. 

грн; інших джерел – 1 220,3 тис. грн. В проекті рішення враховано 7 пропозиції        

(4 нових заходів та 3 зміни), які надійшли від Драбівської районної державної 

адміністрацій, Смілянської міської ради, Буцької ОТГ Маньківського району, 

Паланської ОТГ Уманського району, Мошнівської сільської ради Черкаського 

району. В цілому заплановано включення 4 нових заходів за пропозиціями 

Драбівської районної державної адміністрацій, Буцької ОТГ Маньківського 

району, Мошнівської сільської ради Черкаського району. 

Загалом обсяг фінансування збільшився на 44 222,1 тис. грн, з них: - 

збільшилися обсяги фінансування з державного бюджету на 33 868,2 тис. грн; 

- збільшилися обсяги фінансування з місцевих бюджетів на 10 306,1 тис. грн; 

- збільшилися обсяги фінансування за кошти суб’єктів господарювання на 47,8 

тис. грн Також в проекті рішення запропоновано доповнити Програму 

додатком 5 «Розрахунок вартості робіт з вилучення, утилізації, знищення та 

знешкодження непридатних або заборонених до використання пестицидів і 

агрохімікатів та тари від них». 

За результатами засідання робочої групи з питань природохоронних 

заходів, яке відбулося 11.05.2019,  рекомендується включити в перелік 

природоохоронних заходів, що можуть фінансуватися у 2019 році, за умови 

наявності фінансового ресурсу в обласному бюджеті: 

«Забезпечення екологічно безпечного збирання, перевезення, зберігання 

і захоронення відходів у Паланській сільській об’єднаній територіальній 

громаді (придбання машин та контейнерів для збору твердих побутових 

відходів)» збільшити фінансування з обласного бюджету на суму 840,0 тис. 

грн (загальна сума 1 680,0 тис. грн); 

«Підтримання сприятливого гідрологічного режиму та санітарного стану 

річки Вільшанка вздовж вулиці Вільшанська в адміністративних межах 

Мошнівської сільської ради Черкаського району (капітальний ремонт)» при 

умові збільшення співфінансування заходу з місцевого бюджету Мошнівської 

сільської ради на 200,0 тис. грн. 

Проект рішення додається. 
 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про внесення змін до  

обласної програми охорони навколишнього природного середовища на        

2016 – 2020 роки» та рекомендувати розглянути на пленарному засіданні 

обласної ради. 
 

              Висновок № 23/4 додається. 
 

    «За» - 7;   «Проти» - 0;   «Утрималося» - 1;   «Не голосувало» - 0 

http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
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5. СЛУХАЛИ: 

        Горду В.І., який поінформував, що відповідно до вимог Лісового кодексу 

України обласні ради погоджують ліміт використання лімітів використання 

лісових ресурсів при заготівлі другорядних лісових матеріалів. Даним 

проектом рішення пропонується погодити щорічний обсяг заготівлі 

новорічних ялин та сосен лісогосподарськими підприємствами, що 

підпорядковані Черкаському обласному управлінню лісового та мисливського 

господарства, у кількості 40000 шт. Заготівля ялинок та сосен здійснюється на  

на спеціально визначених лісових ділянках або суміщаються з проведенням 

рубок догляду за лісом: освітленням та прочищенням. 

Проект рішення додається. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Денжанська О.С., яка зауважила, що у преамбулі проекту рішення серед 

зазначених норм нормативно-правових актів, на підставі яких пропонується 

ухвалити рішення обласної ради, необхідно замість пункту 24 статті 40 Закону 

України «Про місцеве самоврядування в Україні» зазначити частину другу 

статті 43 Закону; при посиланні на статті Лісового кодексу України залишити 

тільки статтю 30; при посиланні на Порядок спеціального використання 

лісових ресурсів, затверджений постановою Кабінету Міністрів України від    

23.05.2007 № 761, доцільніше залишити посилання на пункти 16 та 21 цього 

Порядку. 
 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про погодження 

лімітів використання лісових ресурсів при заготівлі другорядних лісових 

матеріалів» з урахуванням зауважень юридичного відділу виконавчого 

апарату обласної ради та рекомендувати розглянути на пленарному засіданні 

обласної ради уточнений проект рішення. 

 

 Висновок № 23/5  додається. 

 

«За» - 8;    «Проти» - 0;    «Утрималось» - 0;    «Не голосувало» - 0 

 

6. СЛУХАЛИ: 

 Синільника С.А., який поінформував що необхідність прийняття нової 

редакції Правил користування водними об’єктами для плавання на 

маломірних (малих) суднах у Черкаській області зумовлена необхідністю 

приведення у відповідність до вимог нормативно-правових актів та 

утворенням Державної служби морського та річкового транспорту. Зазначив, 

що Правила розроблені відповідно до типових правил користування водними 

об’єктами для плавання на маломірних (малих) суднах на водних об’єктах та  

погоджено Державною службою морського та річкового транспорту України. 

Коротко поінформував про зміст кожного з розділів проекту нової редакції 

Правил.  

Проект рішення додається. 
 



7 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про Правила 

користування водними об’єктами для плавання на маломірних (малих) суднах 

у Черкаській області» та рекомендувати розглянути на пленарному засіданні 

обласної ради. 

   

 Висновок № 23/6  додається.  

 

«За» - 8;   «Проти» - 0;   «Утрималося» - 0;  «Не голосувало» - 0 

 

7. СЛУХАЛИ: 

 Липканя А.Б., який поінформував про хід виконання у 2018 році рішення 

обласної  від 28.12.2005 № 25-5/IV «Про програму Питна вода Черкащини на 

2006-2020 роки».  

 Інформація додається. 

 

 В обговоренні взяли участь: Омаргалієв К.С., Плічко Г.І., Тарасенко В.П. 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання рішення обласної ради від                 

28.12.2005 № 25-5/IV «Про програму Питна вода Черкащини на 2006-2020 

роки» взяти до відома та продовжити контроль за його виконанням. 

 

Висновок № 23/7 додається. 

 

«За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

8. СЛУХАЛИ: 

Жежерю О.В., який поінформував що Програма знаходиться на контролі 

в постійній комісії з питань екології, використання природних ресурсів та 

ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій, та зауважив, що виконання заходів 

даної Програми закінчилися у 2015 році. Наголосив, погодити зняття з 

контролю рішення обласної ради від15.02.2011 № 4-3/VI «Про програму 

боротьби з браконьєрством, збереження водних живих ресурсів та 

забезпечення безпеки судноплавства на водних об’єктах Черкаської області на 

2011-2015 роки» у зв’язку із закінченням терміну дії. 

 Лист та інформація додається. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Поліщук С.А., який запропонував розробити Державному агентству 

рибного господарства у Черкаській області нову  аналогічну програму спільно 

з впровадженнями водної поліцейської діяльності, до використання якої 

залучити екологічну інспекцію, водну поліцію. 

Омаргалієв К.С., запропонував доручити управлінню Державного 

агентства рибного господарства у Черкаській області спільно з екологічною 

інспекцією ініціювати та розробити нову аналогічну обласну програму. 
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ВИРІШИЛИ: 

1. Погодити зняття з контролю рішення обласної ради від                 

15.02.2011 № 4-3/VI «Про програму боротьби з браконьєрством, збереження 

водних живих ресурсів та забезпечення безпеки судноплавства на водних 

об’єктах Черкаської області на 2011-2015 роки» у зв’язку із закінченням 

терміну дії. 

2. Доручити управлінню Державного агентства рибного 

господарства у Черкаській області спільно з екологічною інспекцією 

ініціювати прийняття нової аналогічної обласної програми, залучивши інші 

органи та структури. 

 

Висновок № 23/8 додається. 

 

«За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії      К. Омаргалієв 

 

 

Секретар постійної комісії      Г.  Плічко 


